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Paper 2 Translation and Reading Comprehension October/November 2025

 1 hour 30 minutes

You must answer on the answer booklet/paper.

You will need: Answer booklet/paper

INSTRUCTIONS
 ● Answer all questions.
 ● If you have been given an answer booklet, follow the instructions on the front cover of the answer 

booklet. 
 ● Use a black or dark blue pen. 
 ● Write your name, centre number and candidate number on all the work you hand in.
 ● Do not use an erasable pen or correction fluid.
 ● At the end of the examination, fasten all your work together. Do not use staples, paper clips or glue.

INFORMATION
 ● The total mark for this paper is 55.
 ● The number of marks for each question or part question is shown in brackets [ ].
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Section A – Translation

1 Translate into English.

   今天，我们在学校讨论了中学生是否应该穿校服。很多同学觉得学生应该穿校服，这样

可以节省时间，不用每天早上花时间选衣服；还可以避免学生相互攀比。但是也有人反对，

他们认为校服不好看，颜色也很单一，并且很贵。

 [10]

2 Translate into Chinese.

  Xiaomei was born in Xi’an, China. She moved to Mauritius with her parents when she was 
little. Although she does not have many chances to speak her native language at school 
now, she continues learning her mother-tongue language at the Chinese school in her 
local community. Furthermore, she often makes video calls with her grandparents in their 
hometown. So, she speaks fluent Chinese. This summer, she plans to travel to China. Apart 
from visiting her family and friends, she will go to the Great Wall, the Forbidden City, and 
other places of interest. Peking duck is her favourite food, so she will definitely want to find a 
famous restaurant in Beijing where she can taste this delicious roast dish.

 [20]



3

3252/02/O/N/25© UCLES 2025

Section B – Reading Comprehension

 Do not translate the passage below. First read it carefully and then answer, briefly and in Chinese, the 
questions that follow.

	 好的环境是人类生存的基本条件和健康的保障。目前，环保不仅成为各国政府的主要任务,	也是

人民的共同行动。除了衡量一个国家是否文明，环境好坏更能考量其国民素质。

	 不只是空气污染、垃圾泛滥影响人民健康及生存；饮水质量不达标危害更大。

	 政府不仅要制定法律确保环境良好，还要采取经济措施，以及推广先进科学技术。除了政府引导

以外，公众意识在实现环保目标中必不可少；人们主动学习相关知识，养成良好习惯极为重要。

	 走路去学校不但对身体好，而且保护环境。虽然环保组织提倡安装太阳能板，但对于普通人，节

约用水、出门关灯更易做到。

 Now answer the following questions briefly, using your own words as far as possible.

3 环境跟人类有什么关系？请回答两两点。	 [2]

4	 每个国家都是如何重视保护环境的？请回答两两点。	 [2]

5	 什么可以体现这个国家的整体环境？请回答两两点。	 [2]

6	 根据课文，什么会对国民健康造成影响？请回答三三点。	 [3]

7	 政府需要做什么来保护环境？请回答三三点。	 [3]

8	 怎样才能实现环保的目标？请回答四四点。	 [4]

9	 平时我们日常做些什么能保护环境？请回答三三点。	 [3]

10	 任选三题作答。（可从文章里找）	 [6]

   (i) “修养”的同义词是什么？

  (ii) “弥漫”的同义词是什么？

 (iii) “压制”的反义词是什么？

 (iv) “不可或缺”的同义词是什么？

  (v) “浪费”的反义词是什么？
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